
Návrh podkladu pro Radu města – smlouvy o výpůjčce 

Z práce členů pracovní skupiny vzešlo, že by se smlouvy o výpůjčce mohly uzavřít se 
všemi zapsanými neziskovými spolky, které využívají nemovitý majetek města pro svou 
činnost. Mimo sportovní spolky se jedná např. o sbory dobrovolných hasičů (Humpolec, 
Hněvkovice, Petrovice). Celkově se jedná asi o 12 nájemních smluv, kde by došlo ke 
změně smluvního vztahu na smlouvu o výpůjčce. Podstatou smlouvy o výpůjčce je 
využívání majetku bezplatně za jasně stanovených podmínek. 

Záměr změny smluvních vztahů zapsané neziskové spolky x město Humpolec je 
v současnosti konzultován s daňovým poradcem, advokátní kanceláří a auditorem.  

Hlavní důvody, které vedou členy pracovní skupiny k doporučení výpůjčky jsou 
následující: 

• zjednodušení celého systému smluvních vztahů včetně přímého dopadu na 
rozpočet města,  

• transparentnost výše podpory formou dotací ze strany města, 
• nebudou různé nájemní smlouvy s/bez val. indexace a vypadne potřeba 

každoročního adminu aktualizovat nájemní smlouvy v souvislosti s inflací,  
• sjednotí se uzavírání smluv, 
• ulehčení přípravy a hodnocení dotačních žádostí, 
• ulehčení účtování jak na straně města, tak na straně spolků.   

Dopad výpůjčky na dotační tituly od NSA 

V současné době je nájemné v prostorách města hrazeno ve 100 % výši z městské 
dotace, tudíž nemůže být uznatelným nákladem pro NSA – jeden náklad nelze 
financovat z více dotačních zdrojů. U NSA v dotační výzvě Můj klub 2024 bylo nájemné 
(hodinové) uznatelným nákladem. Změna nájemného v prostorách města na výpůjčku 
nebude mít žádný negativní dopad pro žadatele na neinvestiční dotace od NSA. Jediné, 
kdy by se dala neinvestiční dotace od NSA využít je v případě výzvy Provoz a údržba, kde 
by se daly uplatnit např. náklady na energie. V roce 2023 již tato výzva vypsána nebyla. 

Ani u investičních výzev od NSA není se smlouvou o výpůjčce problém, jedná se o 
smluvní vztah, který může mít žadatel o dotace uzavřený. Naopak by to pro město mohlo 
být výhodou do budoucna, protože by pak sportovní spolky mohly být oprávněným 
žadatelem u investičních výzev.  

 


